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رییس رگولاتوری خبر داد:
 سرعت اینترنت در کشور 

با فیبرنوری صدبرابر می شود
رییس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی گفت: ان شاءالله با دریافت 
سرویس فیبرنوری، سرعت اینترنت صد برابر یعنی تا هزار مگابیت بر ثانیه 

می رسد.
امیر محمد زاده لاجوردی رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی در سفر به استان 
مازندران در مراســم افتتاح پروژه فیبرنوری منازل کسب و کارها در شهرستان گلوگاه گفت: 
شاهد این هستیم که تمامی خانوارها در مازندران تحت پوشش کامل فیبر نوری قرار گرفته و 
این گام اول پروژه بزرگ ملی اســت ان شاءالله در گام دوم با کمک کاربر و اپراتور مجری این 
پروژه، شاهد این باشیم که تحریک تقاضا به خوبی انجام شود.وی افزود: امیدوارم مردم بتوانند 
درخواست هایشان را ارائه دهند و تا ظرف حداکثر یک ماه اپراتور مجری متعهد است که اتصال 
را برای مردم برقرار کند و مردم شاهد دریافت اینترنت با سرعت بسیار بالا باشند.لاجوردی در 
پایان گفت: در حال حاضر متوسط سرعت حدود ۱۰ تا ۱۲ مگابیت بر ثانیه است که ان شاءالله با 

دریافت این سرویس، سرعت صد برابر یعنی تا هزار مگابیت بر ثانیه می رسد.

 سیستم های ذخیره  انرژی
 با گرافن نانوسلولی متحول می شوند

پژوهشگران ژاپنی، روش جدیدی برای تولید گرافن نانوسلولی ارائه کردند که 
می تواند دوام و استحکام باتری های یون سدیم را افزایش دهد. آنها روشی 
به کار بردند که مانع از بروز تِرک روی ســطح گرافن نانوسلولی شده و در 

نهایت محصولی با کیفیت بالا ارائه می کند.
به گزارش تارنمای  ytec، یک گروه تحقیقاتی از ژاپن گام های قابل توجهی در مسیر بهبود 
گرافن نانوسلولی )NCG( برداشتند، ماده ای که می تواند برای نسل بعدی ادوات ذخیره سازی 
انرژی نقش محوری داشته باشد.این دستاورد تیم تحقیقاتی دانشگاه توهوکو شامل ایجاد گرافن 
نانوسلولی بدون ترِک و بدون آسیب است که می تواند اثربخشی باتری های یون سدیم را افزایش 

دهد و جایگزین امیدوار کننده ای برای باتری های لیتیوم یون باشد.
روش آلیاژزدایی فلز مایع که این گروه تحقیقاتی به کار گرفته است منجر به تولید ساختارهای 
گرافنی یکنواخت می شود. در این فرایند آلیاژ منگنز-کربن آمورف، در بیسموت مذاب غوطه ور 
می شود، که این کار منجر به انحلال انتخابی منگنز و مونتاژ اتم های کربن به لایه های گرافن، 
بدون هیچ گونه ترک ساختاری می شود.دوام و هدایت گرافن نانوسلولی برای استفاده در ادوات 
الکترونیکی بسیار ایده آل است و می توان از آن برای تولید ادوات الکترونیکی با کارایی بالا استفاده 
کرد. به صورت ویژه از این ماده به عنوان ترکیب فعال و جمع کننده جریان در باتری های یون 
سدیم می توان استفاده کرد. گرافن نانوسلولی سرعت شارژ بالایی داشته، از طول عمر طولانی تر 

برخوردار بوده و مقاومت استثنایی در برابر تغییر شکل از خود نشان می دهد.
گرافن نانوســلولی را علاوه بر بخش باتری می تــوان در حوزه هایی نظیر علم مواد و دیگر 
سیستم های ذخیره سازی انرژی استفاده کرد. از آنجا که جهان همچنان به سمت انرژی های 
تجدیدپذیر حرکت می کند، پیش بینی می شــود تقاضا برای راه حل های کارآمد ذخیره سازی 
انرژی افزایش یابد.گزارش ها حاکی از آن است که بازار جهانی فناوری باتری گرافنی می تواند در 
سال های آینده شاهد رشد چشمگیری باشد. این گسترش با افزایش پذیرش وسایل نقلیه برقی 
)EV(، نیاز به ذخیره انرژی با ظرفیت بالا برای تاسیسات انرژی های تجدیدپذیر و پیشرفت 
صنعت الکترونیک قابل حمل متحول می شــود.در حالی که ظرفیت گرافن در صنعت بسیار 
چشمگیر است اما هنوز چالش هایی در مسیر استفاده صنعتی از این ماده وجود دارد. یکی از این 
چالش های تولید انبوه و باکیفیت گرافن است. دستاوردهای این پروژه در تولید گرافن با کیفیت 

بالا نقش مهمی در پذیرش گرافن در صنعت دارد.

مانیتور ال ای دی با وضوح 8K معرفی شد
شرکت ایسوس یکی از هیجان انگیزترین مانیتورهای ۳۲ اینچ جهان به نام  
ProArt Display  PA۳۲KCX را معرفی کرده که یک پنل باوضوح 8K  را 

با مینی ال ای دی و درخشندگی 1۲00nit ترکیب کرده است.
به نقل از نوت بوک چک، البته یک مانیتور او ال ای دی نیز برای افراد حرفه ای ابداع شده 
است.مانیتور ProArt Display PA3۲KCX برای خالقان حرفه ای محتوا ابداع شده و 
ویژگی های خارق العاده ای دارد. ایسوس یک پنل 3۲ اینچی با وضوح 8K  را ترکیب کرده که 
۹۷ درصد از فضای رنگی DCI-P3 را نشان می دهد. با کمک رنگ سنج یکپارچه روی یک 
بازوی موتوری، رنگ ها را می توان به طور کامل خودکار و بدون سخت افزار اضافی کالیبره کرد.
این مانیتور از HDR۱۰ و HLG پشتیبانی می کند تا به درخشندگی  ۱۲۰۰nitدست یابد. 
ایسوس مدعی است درخشندگی هزار nit در سراسر سطح نمایشگر وجود دارد که یک مزیت 
عظیم نسبت به مانیتورهای اول ای دی به حساب می آید زیرا درخشندگی این نوع مانیتورها 
به nit ۲۷۵ محدود است.این نمایشگر دارای ۴ پورت تاندربولت است که می توانند لپ تاپ 
 ۲.۱ Display Port  ،HDMI۲.۱ را تا ۹۶ وات شــارژ کنند. علاوه بر آن دستگاه دارای
و یک هاب یکپارچه یو اس بی است.ایســوس هنوز جزییات، قیمت و زمان عرضه مانیتور را 

اعلام نکرده است.

قابلیت های پیام رسانی در تردز آزمایش می شود
شرکت متا سرگرم آزمایش قابلیت های پیام رسانی برای شبکه اجتماعی تردز 

)Threads( است اما آنها را پیام مستقیم نمی خواند.
در حالی که شبکه اجتماعی تردز، بیش از ۱3۰ میلیون کاربر دارد، یکی از قابلیت های مهمی که 
کاربران اغلب از نبود آن شکایت دارند، امکان ارسال پیام مستقیم است. اما با گزینه جدید برای 

ارسال پیام به سایر کاربران تردز، این فقدان ممکن است به زودی برطرف شود.
شرکت متا، تست قابلیت های پیام رسانی را آغاز کرده که به اینباکس اینستاگرام متکی است اما 
اجازه می دهد پیام های جدید از اپلیکیشن تردز ارسال شوند. این ویژگی برای بعضی از کاربران 
تردز ظاهر شده است که اعلام کرده اند دکمه »پیام« را در بالای پروفایل کاربران دیگر مشاهده 
کرده اند. سخنگوی شرکت متا، این تغییر را تائید و اعلام کرد این شرکت، سرگرم تست قابلیتی 
برای ارسال پیام از تردز به اینستاگرام است.تردز هنوز اینباکس اختصاصی ندارد و هنوز معلوم 
نیست که بالاخره صاحب اینباکس می شود یا خیر. آدام موسری، مدیر اینستاگرام، به دفعات 
گفته است نمی خواهد اینباکس جداگانه ای برای تردز ایجاد کند بلکه ترجیح می دهد اینباکس 
اینستاگرام در داخل تردز کار کند. سخنگوی متا اعلام کرد این تست پیام های مستقیم در تردز 
نیست.بر اساس گزارش انگجت، هر چند قابلیت ارسال پیام در تردز، یک تجربه کامل ارسال پیام 
مستقیم نیست اما ارسال پیام از اپلیکیشن تردز بدون نیاز به سوئیچ به اینستاگرام، دستکم تجربه 
ارسال پیام از این شبکه اجتماعی نوپا را راحت تر می کند. با این حال، کاربران برای چک یا پاسخ 

دادن به پیام ها، همچنان باید به اپلیکیشن اینستاگرام مراجعه کنند.
شبکه اجتماعی متن محور »تردز« که سبکی مشابه »ایکس« دارد، در سال میلادی گذشته 
راه اندازی شد و ظرف مدت چند روز، ۱۰۰ میلیون کاربر جذب کرد اما فاقد ویژگی های اساسی 

بوده که شرکت مادرش می گوید به تدریج، اضافه خواهند شد.

چرا نمی توانم فریاد شادی سربدهم؟
ادامه از صفحه یک

می دانیم که برای کشورداری سه استراتژی درهم بافته یا ترکیبی شناخته شده است: استراتژی 
نظامی، استراتژی ملی و استراتژی بزرگ. چنان چه مساله اصلی کشوری درک شود، در واقع 
مسئولیت استراتژی بزرگ به پایان رسیده است. با این دیباچه است که می توان پرسید مساله 
ایران کدام است؟! آیا مساله اصلی ایران، نادرستی استراتژی سیاست خارجی جمهوری اسلامی 
است؟ یا دخالت پیاپی بیگانگان، به ویژه استکبار جهانی )امپریالیسم( و سنگ اندازی آن ها در 
راه پیشرفت ایران است؟ آیا قرار نداشتن جمهوری اسلامی ایران در زنجیره جهانی ارزش است 
که ما را از توسعه بازداشته، یا ضعف همبستگی ملی- اجتماعی ما را در خود و با خود در درون 
گرفتار کرده است؟! یا شاید تحریم های فنآوری و فقد سیاست صنعتی به پاهای توسعه یافتگی 
ایرانیان پابند بسته است؟ یا بلکه نبود تامین گسترده مالی توسعه دامنگیرمان شده است؟ نکند 
ظرفیت زیست پذیری ایران رو به افول است که مانع پرش او شده است؟! یا شاید بدین برهان 
هر ساله رو به نشیب می نهیم، که نه تنها در عالم سیاست منزوی شده ایم که روز به روز تنهاتر 
هم می شویم؟! منظور آن است که فاقد متحد استراتژیک در فضای بیرونی هستیم.البته که من 
 هم نمی دانم مساله بنیادین روند اضمحلال اقتصادی و توسعه ایران نسبت به بسیاری ملت-

دولت های همپا و بلکه دون پایه تر پیشــین کدامســت؟ که چنان چه می دانستم نورافکن 
پنهان مانده از استراتژی بزرگ کشورم را با افتخار در دست گرفته و فریاد شادی سر می دادم. 
ولی تا جایی که به دانش منبعث از دو شیوه تفسیر یعنی سیاست جغرافیایی )ژئوپولیتیک( و 
ژئواســتراتژی)که در آن ها جمهوری اسلامی به من درجه اجتهاد یاPhd داده( بر می گردد، 
اصلی ترین مساله کشورم که باید آن را گره نخست پیشرفت، توسعه و مانع حل مسائل دیگر 
شمرد، نا کارآمدی سرشتی و فراگیر حکومت-دولت می پندارم. به گمانم  بیشتر مسائل پیش گفته 

و نیز ده ها مساله دیگر، برخاسته از ناکارآمدی دولت-حکومت است.نه؟!

اخبار کوتاه 

آخرین وضعیت کارگروه رسیدگی به وضعیت  اینترنت اعلام شد
وزیر ارتباطات در آخریــن اظهارات خود درباره 
کارگروه رسیدگی به وضعیت اینترنت گفته است 
که وضعیت این کارگروه باید از دبیر شورای عالی 
فضای مجازی پیگیری شود اما باید گفت که در 
آن، راهکارهای کوتــاه، میان و بلندمدت را برای 
بهبود شبکه پیشــنهاد کردیم که بخشی از این 
راهکارها پیاده سازی شده است و داشبوردهای 

جهانی روند بهبود را نشان می دهد.
با وجود آنکه در همه دولت ها از جمله دولت سیزدهم تلاش 
شده تا اینترنت با سرعت های بالا در اختیار مردم قرار گیرد اما 
گاهی مردم از کندی سرعت اینترنت اعلام نارضایتی می کنند؛ 

به گونه ای که اوایل تابستان سال گذشته رئیس جمهور در پی 
سفرهای استانی خود با برخی گلایه های مردم از این موضوع 
روبه رو شد و پس از آن دستوری برای حل این مشکل ارائه 

کرد.
در واقع کارگروهی متشکل از مرکز ملی فضای مجازی و 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات از ســوی رئیس جمهور 
مأمور بررسی این موضوع شد تا نتیجه راهکارهای رفع دغدغه 
مردم تا یک ماه بعد از این دســتور ارائه کند. وزیر ارتباطات 
هــم اعلام کرد نماینــدگان خود را به مرکــز ملی فضای 
مجازی معرفــی کرده اند و امیدوارند در دوره جدید این مرکز 
از ظرفیت های خود برای برطرف کردن مشکلاتی که خارج از 

اراده وزارت ارتباطات است استفاده کند.
درباره ســاز و کار این کارگروه و چگونگی بررسی وضعیت 
اینترنت توسط کارگروه مذکور گفته شد که ساز و کار بررسی 
در همان کمیته مشخص خواهد شد. احتمالاً به صورت نظر 
سنجی های مستقیم و غیر مستقیم از کسب وکارها و از عموم 
مردم، گزارش های فنی از مراکز مرتبط در کشور در اپراتورها و 
وزارت ارتباطات و از طریقی که این کار گروه تشخیص دهد، 

قطعاً این گزارش ها تهیه می شود.
البته در آن زمان تأکید شــد که زمان مشخصی در مصوبه 
وجــود ندارد امــا این کارگروه در حداقــل زمان ممکن این 
گزارش ها را تهیه خواهد کرد و به محض تهیه شدن در دستور 

شورای عالی فضای مجازی قرار می گیرد.
حال با گذشت ۹ ماه از دستور رئیس جمهور برای پیگیری 
کندی اینترنت، عیســی زارع پور- وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات در گفت وگو با یک رســانه درباره آخرین وضعیت 
کارگروه رسیدگی به کندی اینترنت توضیح داد: وضعیت این 
کارگروه را می توان از دبیر شورای عالی فضای مجازی پیگیری 
کــرد اما باید گفت در آن کارگروه، راهکارهای کوتاه، میان و 
بلند مدت را برای بهبود شبکه پیشنهاد کردیم که بخشی از 
این راهکارها پیاده سازی شده است و داشبوردهای جهانی روند 
بهبود را نشان می دهد که البته با آن چیزی که هدف ماست، 

هنوز فاصله زیادی داریم و ان شاءالله وضعیت بهتر می شود.

تولید خوراک قزل آلای رنگین کمان با صرفه جویی ۹۱ میلیون دلاری
دستاوردی دیگر از دانش بنیان های ایرانی:

یک شــرکت دانش بنیان با توجه به نیاز مبرم 
صنعت شیلات، موفق به تولید خوراک ماهی قزل 
آلای رنگین کمان شد. این دستاورد ۹1 میلیون 
دلار صرفه جویی ارزی برای کشور به همراه دارد.

رشد جمعیت و نیاز به تامین پروتئین با کیفیت برای مصرف 
انسانی زمینه ساز گسترش روز افزون مزارع پرورش ماهی در 
کشور شد. با توجه به افزایش تقاضا در زمینه تامین خوراک 
مناســب و عدم وجود کارخانه هایی که پاسخگوی این نیاز 
و کاهش وابســتگی به واردات و ارزبری شوند، شرکت های 
دانش بنیان در مســیر تولید خوارک دام، طیور و آبزیان گام 

برداشتند.
براساس اعلام معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاســت جمهوری،   محمدرضا حیدری مدیرعامل شرکت 
خوراک آماده دام و طیور آبزیان فرادانه با تشریح فعالیت این 
شرکت در زمینه تامین خوراک مورد نیاز صنعت دام، طیور و 
آبزیان گفت: پس از سال ها تلاش مستمر، این شرکت موفق 
به تولید محصولاتی متنوع و با کیفیت در این بخش شد که 

نتیجه آن به دست آوردن سهم قابل توجهی از بازار داخلی و 
شناخته شدن این شرکت برای آبزی پروران شد.

این فعال فنــاور به تامین خوراک ماهی قزل آلای رنگین 
کمان اشاره کرد و اظهار داشت: با توجه به حجم قابل به عنوان 
اولین و یکی از پرفروش ترین محصولات فرادانه جایگاه ویژه 
ای را به خود اختصاص داده است که با تحقیق و توسعه و با 
استفاده از متخصصین داخلی و خارجی، بسته به نیاز پروش 

دهندگان تولید می شود.
حیدری با بیان اینکه خوراک ماهی قزل آلای رنگین کمان 
تولیدشده توسط این شرکت دانش بنیان با استفاده از جدیدترین 
اطلاعات تغذیه ای و فناوری دنیا، فرموله و تولید می شــود، 
ادامه داد: در تولید این خوراک، از مواد اولیه باکیفیت همراه با 
مکملها و افزودنیهای اختصاصی همراه با فناوری اکستروژن 

استفاده می شود.
وی تصریح کرد: خوراک تولید داخل، سبب بهبود تولید و 
کیفیت قزل آلای پرورشی در مزارع شده است به طوری که 
که این خوراک بیش از ۶۰ درصد نیاز کشور را تامین می کند.

مدیرعامل شرکت فردانه به وجوه تمایز محصول خوراک 
ساخته شده توسط این شرکت، نسبت به نمونه های مشابه 
داخلی و خارجی اشاره و خاطرنشان کرد: این محصول توانسته 
است با کسب استانداردهای بین المللی مورد نیاز، علاوه بر این 
که کیفیت بالاتر را نسبت به سایر نمونه ها ارائه دهد، مجوزهای 

لازم را برای صادرات به کشورهای مختلف کسب کند.
حیدری ادامه داد: فرمولاســیون پیشرفته، علمی و به روز 
خوراک توســط متخصصان در کنار بسته بندی مناسب و 

امکان نگهداری و انبارداری طولانی مدت، تنوع زیاد محصول 
بر اساس اندازه ماهی و نیاز مشتری، شکل منظم، پایداری و 
شناوری مناسب دانه های خوراک از مهم ترین ویژگی های 

خوراک ساخت داخل به شمار می روند.
وی ایجاد رشــد قابل توجه و یکنواخت ماهی متناسب با 
شــرایط پرورش همراه با بقای بالای ماهی ها را از مزایای 
این محصول عنوان کرد و افزود: بهبود فلور میکروبی دستگاه 
گوارش، ارتقای ایمنی و افزایش مقاومت ماهی در برابر عوامل 
بیماری و استرســزا و افزایش کارایی تولید و کیفیت گوشت 
ماهی از نظر ارزش غذایی و شاخصهای ظاهری از مهم ترین 

مزیت های این خوراک به شمار می رود.
مدیرعامل این شرکت دانش بنیان یادآور شد: با توجه به آمار 
فروش رو به رشــد این محصول در سال های متمادی، این 
محصول تنها از ابتدای ســال تا دی ماه ۱۴۰۲، مانع ارزبری 

حدود ۹۱ میلیون دلار شده است.
حیدری به تنوع در ســبد محصولات خوراک دانش بنیان 
فرادانه اشــاره و عنوان کرد: دیگر محصولات آبزیان مانند 

خوراک های اقتصادی، ویــژه، رنگدانه دار، ایمنوپلاس و... و 
قابلیت کاربرد آنها در انواع سیستم های پرورشی مزیت رقابتی 
ویژهای برای این محصول ایجاد کرده اســت؛ همچنین با 
درنظر گرفتن تولید وتامین مواد اولیه و در نتیجه کاهش هزینه 
تولید خوراک، خوراک دانش بنیان فرادانه قیمت تمام شــده 

کمتری نسبت به سایر رقبا دارد.
وی درمورد ایجاد یک زنجیره ارزش کامل در صنعت خوراک 
آبزیان گفت: فرادانه دارای کامل ترین زنجیره ارزش در تولید 
پروتئین آبزیان است که شامل کارخانجاتی مانند کارخانه های 
تولید پودر ماهی در شمال و جنوب کشور، کارخانه فراوری و 
بسته بندی ماهی، کارخانه تولید کنسرو ماهی، کارخانه مکمل 
سازی، کارخانه چاپ کیسه چاپ نمونه، مجتمع شیر و گوشت 

فرادانه و... را شامل می شود.
این فناور ادامه داد: مجموع این فعالیت ها سبب اشتغال زایی 
مستقیم برای بیش از ۲ هزار و ۵۰۰ نفر نیروی انسانی شده 
اســت از این بین بیش از ۵۰۰ نفر آنها به طور مســتقیم در 

کارخانه تولید خوراک آبزیان فعالیت می کنند.
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معاون علمی رییس جمهور از ایجاد پلتفرم جامع 
خدمات حمایتی و ســامانه فراخوان های معاونت 
علمی برای اطلاع رسانی مناسب و دسترسی بهتر 
دانش بنیان ها به انواع تسهیلات و حمایت ها خبر 

داد.
به نقل از معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست 
جمهــوری، روح الله دهقانی صبح دیروز با حضور در »پردیس 
فناوری و نوآوری شــهید طهرانی مقدم« از شــتابدهنده ها، 
شرکت های دانش بنیان، هسته های فناور و نوآور مستقر در این 
مرکز بازدید کرد. وی طی سخنانی در حاشیه این بازدید با اشاره 
به حمایت معاونت علمی از رقابت پذیر شدن و ورود محصولات 
دانش بنیان به بازارهای هدف، افزود: معاونت علمی به طور کامل 
از رقابت پذیر شدن شرکت های دانش بنیان با رویکرد موفقیت 
در عرصه بازار و تکمیل زنجیره ارزش صنایع حمایت می کند و 
در این راه از تمامی ابزارها، دسترسی ها و منابع ضمن به کارگیری 

ظرفیت های قانونی بهره می برد.
معاون علمــی رئیس جمهــور اضافه کرد: معتقــدم اکثر 
شرکت هایی که به معنای واقعی دانش بنیان هستند و کار دانشی 
می کنند، در صف دریافت حمایت و تسهیلات نیستند چرا که 
یا درگیر کار نوآورانه و فناورانه خود هستند و یا از این حمایت ها، 
چندان اطلاعی ندارند؛ در فضای نخبگانی نیز شرایط همین گونه 

است و نخبگان واقعی، به دنبال کسب امتیاز و حمایت نبوده و 
نیستند؛ بنابراین برای شناخت شرکت دانش بنیان واقعی و نخبه 

کارآمد، رویکرد فعالانه را پیش گرفته ایم.
وی، یکی از ابزارهای حمایتی و تسهیل کننده کار نوآورانه را 
ابزارهای متنوع و پرکاربرد پیش بینی شده در قانون جهش تولید 
دانش بنیان دانست و افزود: این قانون از ابزارهای بسیار خوبی 
برخوردار است که استفاده بهینه مجموعه های دانش بنیان از این 
ابزارها و سازوکارهای حمایتی، شناخت کافی از ظرفیت های این 
قانون مترقی را می طلبد. به همه شرکت های دانش بنیان توصیه 
می کنم دست کم یک بار این قانون را مرور کنند. ابزارهای قانون 
یادشده برای تقویت شرکت های دانش بنیان در عرصه رقابت، 
بسیار کارآمد هستند و برای گشایش و رقابتی تر ساختن فضای 

بازار، ابزارهای خوبی در اختیار دارند.
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رییس جمهور بیان 
کرد: ســال گذشته قریب به هفت هزار میلیارد تومان در قالب 
تسهیلات اعتبار مالیاتی به شرکت ها داده شد که معادل یک و 

نیم برابر کل بودجه معاونت علمی است.
دهقانی، پردیس فناوری و نوآوری شــهید طهرانی مقدم را 
ماحصل تلاش های ارزشــمند این شهید والامقام و تیم های 
انگیزه مند و فعال شرکت های مستقر دانست و گفت: برگ های 
نهال این پردیس نوآوری، نســبت به روزهای نخست رشدی 

درخور توجه داشــته اند و این پویایی را در مجموعه می توان به 
وضوح مشاهده کرد. به طوری که جوانه های برآمده از این نهال، 
امروز بسیار رشد یافته و این پردیس فناوری، موفق شده است 
تیم های نوآور، نیروهای انسانی توانمند و مدل های جدیدی را 

برای دست یابی و عرضه محصول شکل دهد.
وی افــزود: پلتفرم جامعی در معاونت علمی به زودی اجرایی 
خواهد شد که تمامی شرکت های دانش بنیان به تمامی ظرفیت 

ها، تسهیلات و امکانات در قالب یک سامانه خدمت جامع به 
تمامی حمایت ها دسترسی داشته باشند و بتوانند از این خدمات 
متناسب با نیاز خود مطلع شده و بهره ببرند و ضمن انکه شبکه 
جامعه از توانمندی ها محصولات و ظرفیت های شرکت های 

دانش بنیان در قالب این سامانه جامع شکل بگیرد.
رییــس بنیاد ملی نخبگان با بیان این که در قالب نظام جدید 
ارزیابی شــرکت های دانش بنیان، شرکت های دانش بنیان 

نوپا از مالیات معاف هســتند، ادامه داد: در قالب این نظام جدید 
شــرکت های دانش بنیان نوپا که نیاز مبرم تری به این جنس 
از معافیت دارند بدون شــرط و قید تا پنج سال از مالیات معاف 
هستند. در قالب همکاری معاونت علمی و مرکز نوآوری شرکتی، 
شرکت های نوپا و مجموعه های مستقر می توانند از حمایت ها و 
تسهیلات بلاعوض در قالب یک سازوکار مبتنی بر پیشرفت 

توسعه محصول، از این حمایت ها بهره مند شوند.
وی افزود: همچنین ۱۰ میلیارد تومان حمایت سرمایه در گردش 
ریسک پذیر برای توسعه طرح های نوآورانه و پوشش ریسک 
این طرح ها در قالب یک حمایت قابل تبدیل به بلاعوض در 

نظر گرفته می شود.
دهقانی با بیان این که سامانه فراخوان های معاونت علمی می 
تواند زمینه مطلع شدن و بهره مندی شرکت ها از این حمایت 
ها فراهم کند، عنوان کرد: در قالب رویداد نکست ۱۵۰میلیارد 
تومان به ۹ شــرکت در شکل های گوناگون جایزه داده شد و 
این رویداد فرصت بســیار خوبی است تا شرکت ها بتوانند از 
حمایت ها بهره ببرند.پردیس فناوری شهید طهرانی مقدم در حال 
حاضر ۱8 شــرکت و تیم فناور و نوآور را ذیل خود استقرار داده 
است که در حوزه های مختلفی همچون سلامت، الکترونیک، 
فناوری اطلاعات و ارتباطات، کشاورزی و صنایع غذایی و سایر 

فناوری های راهبردی با صنایع مختلف همکاری دارند.

معاون علمی رییس جمهور خبر داد:

ایجاد پلتفرم جامع خدمات برای دسترسی بهتر دانش بنیان ها به تسهیلات

فیزیکدانان نشان دادند که با استفاده از ورق های گرافنی بسیار 
رسانا، گیر اندازی گرما و تبدیل آن به انرژی الکتریکی امکان پذیر 
است. چنین فناوری می تواند برای تولید انرژی از گرمای هدر رفته 

استفاده شود.
به گزارش تارنمــای european coatings ، محققان گروه فیزیک در 
دانشگاه ساسکس انگلیس دریافتند که استفاده از لایه های گرافن با رسانایی بالا 
می تواند تولید انرژی را در ادوات ترموالکتریک بهبود دهد که یک رویکرد امیدوار 
کننده برای تبدیل گرما به انرژی الکتریکی است.چنین دستاوردی درک محققان 
درباره استفاده از رسانایی در نانومواد مبتنی بر گرافن افزایش می دهد، همچنین 
نتایج این تحقیق ثابت می کند که توسعه یک پوشش گرافنی برای به دام اندازی 
انرژی ترموالکتریک، روشــی کارآمد بوده و می توان از آن برای تبدیل گرمای 
هدر رفته به انرژی الکتریکی استفاده کرد. چنین فناوری در طیف گسترده ای از 
کاربردها قابل استفاده است. این گروه یک پوشش مبتنی بر گرافن قابل چاپ 
ایجاد کرد که امکان بازیافت گرما را به انرژی الکتریکی امکان پذیر می کند. این 
پوشش در قالب یک پچ یا پد چاپ می شود که می توان آن را در جایی که گرما 

ایجاد می شود، استفاده کرد.در جایی که محیط خنک تر است، الکترون ها از منبع 
گرما دور می شوند و به سمت سرما حرکت می کنند. چنین شرایطی موجب فعالیت 
الکتریکی می شود که از طریق نانوورق های گرافنی صورت می گیرد. این سیستم 
ترموالکتریک را می توان به یک بانک پاور خارجی متصل کرد تا آن را شارژ کند یا 
می توان مستقیم دستگاه دیگری را با آن تامین انرژی کرد.نتایج این مطالعه نشان 
داد که تراکم لایه های نانویی می تواند روی انتقال الکتریکی تاثیر داشته باشد، به 
طوری که هر قدر لایه های کمتر باشند، عملکرد بهتر باشد. این اولین باری بود 
که محققان روی شبکه هایی از نانومواد و تاثیر ساختار و خصوصیات آن بر هدایت 
الکتریکی کار می کردند.کلیفورد از محققان این پروژه گفت: گرافن ماده ای است 
که رسانایی آن بسیار شناخته شده است، این ایده که فیلم های حاوی نانوورق های 
کوچک با اتصالات زیاد می تواند کارآمدتر از حالت توده ای باشــد، فرصت های 
تحقیقاتی زیادی را باز می کند.سیستم های ترموالکتریک می تواند گرمای هدر 
رفته را در تجهیــزات و خودروها به انرژی الکتریکی تبدیل کند. در این پروژه 
ماده ای قابل چاپ ساخته شده که می تواند در ادوات مختلف به کار گرفته شود تا 

انرژی الکتریکی تولید کند.

مدیر گروه مواد یکی از شرکت های فناور از فروش مایع پولیش 
نانویی این شرکت به یکی از شرکت های تامین کننده قطعات 
خــودرو خبر داد و گفت: هدف گذاری مــا تولید این ماده برای 
شهروندان است تا بتوانند در مواقع نیاز از این ماده برای پولیش 

خودروی خود استفاده کنند.
محمود خرمی در این باره گفت: سال گذشته یکی از شرکت های تولیدکننده 
قطعات سپر خودرو، از مایع پولیش نانویی در فرآیند تولید خود استفاده کرد. در 
حال حاضر به دنبال افزایش دامنه کاربرد این محصول در بخش های مختلف 

خودروسازی هستیم.
وی اضافه کرد: در این راستا با چند شرکت حوزه رنگ نیز مذاکره داشتیم تا 
این مایع پولیش در سبد محصولات شرکت های تولیدکننده رنگ قرار گیرد و 

از طریق آنها وارد بازار شود.
خرمی افزود: ظرفیت فعلی ما ۱۰۰ کیلوگرم در روز اســت که فعلا بر اساس 
سفارش های دریافتی کار می کنیم، ولی امیدواریم با بازاریابی های انجام شده 

بتوانیم تمام ظرفیت را برای تولید به کار بگیریم.

مدیرگروه مواد این شــرکت، اظهار کرد: یکی از اهداف  ما این است که مایع 
پولیش را در بسته های ۱۰۰ گرمی برای مصرف کنندگان خُرد به بازار عرضه 
کنیم به طوری که هر فردی که خودرویی دارد، یک بطری از این محصول را در 

دسترس داشته باشد تا بتواند بدنه خودرو را به سادگی پولیش دهد.
وی خاطر نشــان کرد: این محصول یک ماده ترکیبی شامل امولسیون آب 
و روغن به همراه نانوذرات ساینده آلومینا است که برای ایجاد براقیت مناسب 
برای بدنه خودرو به این فرمولاسیون اضافه می شود. کنترل توزیع اندازه ذرات 
و اندازه بلورها در مقیاس نانویی و مشخصات شیمیایی امولسیون اهمیت زیادی 

در نتیجه نهایی دارد.
به نقل از  ستاد نانو، خرمی تاکید کرد: ما موفق به توسعه این فناوری شدیم و 
در حال حاضر این محصول به تولید انبوه رسیده است. نانوذرات مورد استفاده در 
این محصول توسط یک شرکت ایرانی تولید می شود، هر چند که طراحی فرآیند 

تولید نانوذرات توسط محققان این شرکت انجام می شود.
این محصول علاوه بر خودروسازی، در حوزه هایی نظیر یخچال سازی، تولید 

لوازم خانگی و همچنین مشاغلی نظیر صافکاری قابل کاربرد است.

 استفاده محققان از گرافن
 برای تولید انرژی از گرما

 بهره برداری از پولیش رنگ نانویی 
در شرکت های تامین کننده قطعات خودرو

محققان دانشگاه صنعتی شــریف موفق به طراحی و ساخت 
سیستم نوین آب شیرین کن خورشیدی به روش رطوبت زنی - 

رطوبت گیری مجهز به پمپ حرارتی شدند.
»طراحی و ساخت سیستم نوین آب شیرین کن خورشیدی به روش رطوبت زنی 
- رطوبت گیری مجهز به پمپ حرارتی« عنوان طرح پژوهشی محمد بهشاد 
شفیعی، استاد دانشگاه صنعتی شریف است که با حمایت بنیاد ملی علم ایران در 
حال انجام آن است.شفیعی، دانش آموخته دکتری مهندسی مکانیک از دانشگاه 
میشیگان درباره این طرح توضیح داد: روش های معمول نمک زدایی، مستلزم 
مصرف مقادیر زیادی انرژی به فرم الکتریکی یا حرارتی هستند و اغلب واحدهای 
نمک زدایی که از این روش ها استفاده می کنند، به سوخت های فسیلی احتیاج 
دارند. حســاس بودن نسبت به قیمت و ذخایر نفت و همچنین آسیب رساندن 
به محیط زیست، از اصلی ترین معایب استفاده از سوخت های فسیلی محسوب 
می شود.وی ادامه داد: برای پرهیز از این مشکل، استفاده از فناوری های نمک زدایی 
بر پایه انرژی های تجدیدپذیر در سطح بین المللی مورد توجه قرار گرفته است. 
انرژی خورشــیدی فراوان ترین منبع انرژی دردسترس موجود در زمین است و 
سیستم های نمک زدایی خورشیدی با بهره بردن از کلکتورهای خورشیدی برای 
تولید حرارت و پنل های فوتوولتاییک برای تولید الکتریسیته، فرایند نمک زدایی 

را انجام می دهند.این پژوهشــگر بیان کرد: نمک زدایی به روش رطوبت زنی - 
رطوبت گیری، یکی از کاربردی ترین فرایندهای نمک زدایی در مقیاس کوچک 
اســت. این روش دارای مزایای برجسته ای نظیر دمای کارکرد پایین، توانایی 
استفاده از انرژی خورشیدی، ساختار ساده و عدم نیاز به نیروی متخصص است.
وی افزود: در حال حاضر، این روش در کشــورهای اروپایی و آفریقای جنوبی، 
صنعتی سازی شده است. از طرفی با افزایش هزینه انرژی، اهمیت استفاده بهینه از 
آن نیز بیشتر می شود. امروزه به منظور استفاده بهینه از انرژی، ترکیب انواع مختلف 
سیستم های نمک زدایی با پمپ های حرارتی مورد توجه بسیاری از محققان قرار 
گرفته است؛ لذا پمپ های حرارتی جایگزین های مناسبی برای بازیابی حرارت از 
منابع مختلف در کاربردهای صنعتی، تجاری و خانگی است.شفیعی تصریح کرد: 
هدف از انجام این پژوهش، بررسی تجربی یک سیستم نوین تلفیقی نمک زدایی 
رطوبت زنی - رطوبت گیری و پمپ حرارتی خورشیدی است که باتوجه به اهمیت 
آب در توسعه اقتصادی کشور ایران و نقش کلیدی آن در فرایندهای تولید، لزوم 
انجام این تحقیق احساس می شد.وی خاطرنشان کرد: باتوجه به اینکه هنوز در 
مراحل اولیه انجام این طرح قرار دارم، با چالش خاصی مواجه نشدم؛ اما این طرح، 
در تولید آب شیرین برای مصارف داخلی کاربرد دارد و با هزینه ای کمتر از مشابه 

خارجی در کشور می تواند تولید شود.

طبق اعلام مرکز مدیریت امداد و هماهنگی عملیات رخدادهای 
رایانه ای، مایکروســافت 1۵0 آســیب پذیری شــامل ۶۷ 
آسیب پذیری اجرای کد از راه دور )RCE( را برطرف کرده است.

مایکروسافت یکی از بزرگترین غول های تکنولوژی در جهان به شمار می رود 
که توسعه دهنده سیستم عامل ویندوز و بسیاری دیگر از نرم افزارهای مورد استفاده 
کاربران رایانه های ویندوزی همچون مجموعه برنامه های مایکروسافت آفیس 

است.
 Bill(شرکتی که سرانجام مایکروسافت شد، نخستین بار توسط بیل گیتس
Gates( و پــل آلــن)Paul Allen( در البوکرکی نیومکزیکو در ســال 
۱۹۷۵ تأســیس شد. نخستین نسخه سیستم عامل توسعه داده شده از سوی 

مایکروسافت، ویندوز۱.۰ بود که یک سیستم عامل ۱۶ بیتی بود.
در واقع آنچه باعث شد مایکروسافت اکنون یک افسانه باشد، از الهام گرفتن 
از ایده پل آلن به وجود آمد. در ســال ۱۹۷۵ بیل گیتس دانشجوی کارشناسی 
دانشگاه هاروارد بود و پل آلن به عنوان یک برنامه نویس برای شرکت هانی ول 

)Honeywell( کار می کرد.
در این راستا مرکز مدیریت امداد و هماهنگی عملیات رخدادهای رایانه ای از رفع 

۱۵۰ آسیب پذیری در به روزرسانی مایکروسافت خبر داده است.

درباره جزئیات این امر گفته شده که در اصلاحیه امنیتی ۹ ماه آوریل ۲۰۲۴، 
مایکروســافت ۱۵۰ آسیب پذیری شامل ۶۷ آسیب پذیری اجرای کد از راه دور 
)RCE( را برطرف کرده است. از بین این ۱۵۰ آسیب پذیری، 3 مورد با شدت 
بحرانی ارزیابی شده اند. طبق گزارش مایکروسافت در این به روزرسانی ماهانه 
دو آسیب پذیری روز صفرم که به صورت فعال در حال بهره برداری بوده، رفع 

شده اند.
بنابراین شرکت مایکروسافت به کاربران خود توصیه کرده است که به روزرسانی 

محصولات تحت تأثیر را در اسرع وقت انجام دهند.
گفتنی است سال گذشته هم ۵۹ آسیب پذیری در به روزرسانی مایکروسافت 
رفع شــد. در اصلاحیه امنیتی ۱۲ ماه مارچ ۲۰۲۴، شرکت مایکروسافت ۵۹ 
آسیب پذیری شامل ۱8 آسیب پذیری اجرای کد از راه دور )RCE( را برطرف 
کرده است. از بین این ۵۹ آسیب پذیری، ۲ مورد با شدت بحرانی و ۵۷ مورد با 

شدت بالا ارزیابی شده اند.
طبق گزارش مایکروسافت در این به روزرسانی ماهانه هیچ آسیب پذیری روز 
صفری که از آن بهره برداری شده یا به صورت عمومی منتشر شده باشد، وجود 
ندارد. این شرکت هم در آن زمان به کاربران خود توصیه کرد که به روزرسانی 

محصولات تحت تأثیر را در اسرع وقت انجام دهند.

رفع 150 آسیب پذیری در به روزرسانی مایکروسافتساخت آب شیرین کن خورشیدی مجهز به پمپ حرارتی
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